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TOPLANTININ AMACI VE KONUSU 

İBB İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı Şehir Planlama Müdürlüğü tarafından yürütülen Beyoğlu 
Strateji Planı çalışmaları kapsamında Beyoğlu Kent Meclisi Girişimi’nin talebi üzerine 
gerçekleştirilen toplantıda süreç hakkında bilgilendirme yapılmış; katılımcıların yaptıkları 
çalışmalar, Beyoğlu’na dair fikirleri, sürece ilişkin görüş ve önerileri alınmıştır. 
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Toplantıda temalar üzerinden katılımcılar notlarını iletmiş ve her temada öne çıkan sorun ve 
talepler aşağıda verilmiştir. 



YAŞANABİLİR BEYOĞLU 

-Martı Projesinin ne aşamada olduğu sorulmuştur. Devam eden inşaattan dolayı sahile erişim 
yoktur. Bu inşaatın bir an önce bitmesi, sahilin halkın kullanımına açılması ve Fındıklı sahilinde 
projede çalışanların kalması amacıyla geçici olarak yapılan iki katlı yapıların kaldırılması 
gerekmektedir. Martı Projesi ile beraber yeni bir metro hattı ve tek katlı bir otopark 
yapılmaktadır. Bu projelerden sonra Kabataş daha da yoğun bir hal alacaktır.  

- Kabataş İskelesi’ne yakın bölgelerde yaşayanlar yeni otoparkın trafiği içinden çıkılmaz bir 
hale getireceğini, dolayısıyla otopark inşaatının durdurulmasını talep etmektedir. Bir başka 
görüşte; Galataport’a 2159 araçlık bir otopark yapıldığı, bu otopark ve Galataport’un tam 
anlamıyla faaliyete geçmesi ile bölgede trafiğin duracağı, bu nedenle bölgenin araç trafiğine 
kapatılması yönündedir. 

-Galataport Projesi’nin inşaatından dolayı yıllardır sahil kapalıdır. Kurvaziyer yük gemilerinin 
bu alanı kullanmasıyla beraber sahil ile yine ilişki kesilecektir. Galataport bir sınır hissi 
vermektedir. 

-Galataport kıyı statüsünün kamuya açık mı yoksa özel alan olarak mı kullanılacağı ve sahilin özel 
alan olarak kullanılmasına yönelik bir statü varsa neler yapılabilir sorusu yöneltilmiştir. 

-Tophane Meydanı’nın düzenlenmesi kapsamında meydanda yeşil alan ve oturacak yer 
tasarlanabilir. Meydanda dükkanlara yönlendirme vardır. Bankların sayısının arttırılması, 
gölgelik alanların ve yeşil alanların oluşturulması gerekmektedir. 

-Karaköy’den Tophane’ye kadar olan çalışmalar devam etmekte, henüz bu alana 
girilememekte ve kullanılamamaktadır. Özellikle Tophane ve arkasındaki mahallelerin denizle 
buluşma ve çıkış noktası olarak sadece Galataport kalmıştır. 

-Karaköy Katlı Otoparkının yıkılıp yıkılmayacağı ve Galataport’a eklemlenme durumu 
sorulmuştur. İBB Şehir Planlama Müdürlüğü tarafından Karaköy Katlı Otoparkı yıkılıp yeniden 
yapılacağı ve Galataport Projesi ile bir bağlantısı olmamakla beraber ikisinin farklı projeler 
olduğu belirtilmiştir. 

-Proje alanlarının kapatılıp inşaatının yıllarca sürmemesi ve başlanan projelerin bir an önce 
bitirilmesi gerekmektedir. 

- Perşembe Pazarı kıyı düzenlemesi güzel oldu ama orada Beltur gibi bir işletme veya bir sosyal 
tesis de yapılsa daha iyi olur. Azapkapı’da bulunan Sokullu Mehmet Paşa Cami’sinin altı 
kafeteryadır ve kafeteryanın güneşlikleri cami mimarisine yakışmamakta ve hoş bir görüntü 
yaratmamaktadır. Bu güneşlikler kaldırılmalıdır. 

- Taksim Meydanı Projesi’nin hangi aşamada olduğu sorusu yöneltilmiştir. Taksim Meydanı ve 
Talimhane civarında turistlere yönelik uyuşturucu ve seks ticareti yaygınlaşmıştır. Taksim 
Meydanı projesi gerçekleşene kadar, medyandaki gölgeliklerin ve oturma alanlarının artırılması 
ile Taksim’i geçmişten bu yana kullanan insanların bölgeyi daha fazla ziyaret edeceği, 
meydanda daha fazla vakit geçireceği, meydanın çıplak ve insansız görünümüne son verileceği; 
böylece görünür hale gelen uyuşturucu ve seks ticaretinin meydan ve çevresinin dışına çıkacağı 
öngörülmektedir. 

-Taksim Meydanı alt geçidi,  eski Topkapı altgeçidi gibi güvensiz ve bakımsız bir haldedir. 
Bahsi geçen alt geçitte İETT otobüs duraklarının olduğu yerde tavan rutubet almıştır ve yağmur 
yağdığında su basmaktadır; temizlik açısından kötü durumdadır ve idrar kokusu rahatsız 
edicidir; etrafta dışarıya çıkmış kablolar vardır. Metroya ve İETT otobüslerine gidişte kullanılan 
asansörler ve yürüyen merdivenler çoğu zaman arızalıdır. Altgeçit duraklarında ve çevresinde 
yeterli bilgilendirme ve yönlendirme tabelaları yoktur. Bölgede evsizler yaşamakta ve onlar da 
güvenlik kaygısı duymaktadır. İBB’den yetkili birimler üzerlerine düşeni yapmalıdır. 



 

-Taksim Meydanı İstanbul’un hatta dünyanın merkezlerinden birisi ve aslında Beyoğlu’na 
giriştir. Dolayısıyla büyük bir önem arz etmektedir. Bu alan için detaylı bir şekilde temizlik 
yapabilecek ve alanın güvenliğini sağlayabilecek özel bir ekip oluşturulmalıdır. 

 
-Kasımpaşa – Taksim arasında ve Cihangirde ulaşımı sağlamak ve kolaylaştırmak için ring 
seferleri düzenlenmelidir. 

- Cihangirde portatif küçük araçlarda satış yapılabilecek kalıcı olmayan küçük bir Pazar yeri 
yapılabilir. 
- Beyoğlu İlçesinin tümünde özellikle Cihangir, Gümüysuyu, Kasımpaşa gibi dik yokuşlu 
semtlerde altyapı sorunu vardır. Yağmurlu havalarda atık su giderleri ve kanalizasyon yeterli 
çalışmadığı için evleri ve işyerlerini su basmakta, sokaklar birer dereye dönüşmektedir. İSKİ’nin, 
Eminönü- Beşiktaş hattında ve kentin farklı noktalarında gerçekleştirdiği başarılı atık su tasfiye 
hattı inşaatlarına benzer  çalışmalar yapılarak, uzun yıllardır kangren olmuş bu soruna bir çözüm 
üretilmelidir. 

-Tepebaşı-Okmeydanı Havaray Projesi sorulmuştur. Şehir Planlama Müdürlüğü tarafından 
Havaray projelerinin iptal edildiği ancak tekrar bu bilginin kontrol edileceği dile getirilmiştir. 

-Parkların bakımının yapılması ve sosyal tesislerin gerçek anlamda sosyal tesis olarak 
kullanılması gerekmektedir. Cihangir Sosyal Tesisi’nin bulunduğu Roma Parkı’nın yarısı bu 
tesisin kuruluşundan itibaren tesise ayrılmış, halkın kullanımına kapatılmıştır. Ayrıca Cihangir 
Sosyal Tesisi sadece restoran – cafe olarak hizmet vermektedir. Sosyal tesisin bir kısmının 
toplantıların ve sosyal faaliyetlerin yapılacağı sosyal merkez olarak tasarlanması önerisi 
yinelenmiştir. 
-Okmeydanı’nda kentsel dönüşüm çalışmaları uzun yıllardır devam etmektedir. Bu 
çalışmalarla, insanlara sağlıklı bir çevre oluşturmaktan ziyade rant amaçlanmaktadır. Fetihtepe 
Mahallesi 3550 Ada sakinleri kentsel dönüşüme ilişkin olarak “Fetihtepe 3550 Ada Haklarını 
Koruma ve Dayanışma Derneği”ni kurmuştur. Beyoğlu Belediyesi kentsel dönüşüm projesine 
bu adadan başlamak istemekte ve proje sonrası gayrimenkullerin fiyatının artacağı 
propagandası ile bölge halkını ikna etmeye çalışmaktadır. Oysa böyle bir proje hayata 
geçtiğinde insanlardan ya yerlerini satmaları ya da başka bir yere taşınmaları istenecektir. 
Belediyenin sunduğu borçlanma koşullarının olumsuzluğundan dolayı “ikna faaliyeti” şu anda 
çok başarılı olmamıştır. İBB Şehir Planlama Müdürlüğü tarafından 1/5000 planın iptal edildiği, 
iptal olan 1/5000 plandan sonra 1/1000 planlar üzerinden uygulama yapılamayacağı bilgisi 
verilmiş, Okmeydanı’ndaki plan süreci ile ilgili hukuki görüş alındığı ve yakın zamanda halka 
yönelik bilgilendirme toplantısı planladığı dile getirilmiştir. 

-Beyoğlu Belediyesi kıyılar ve kıyılardaki mekanların kullanım inisiyatifini elinde tutmaya 
yönelik politika uygulamaktadır. 

-İBB’nin 2019 yılı öncesinde Beyoğlu’nda faaliyetleri incelendiğinde ilçede çok aktif olduğu 
görülmektedir. Fakat günümüzde Beyoğlu’nda kamuya yönelik imar faaliyetlerinin önemli bir 
kısmı Çevre ve Şehircilik Bakanlığı tarafından icra edilmektedir. 

-İBB elindeki Hasköy Spor kulübünü Beyoğlu İlçe Belediyesi’ne, Sütlüce binası ve otoparkını 
Türk Hava Kurumu’na devretmiştir.  İBB, Beyoğlu’nda mülkiyeti kendisine ait binaları elinde 
tutmalı, yenilerini inşa etmeli ve geliştirmeli, görünürlüğü ve etkinliğini artırmalıdır.   

-Eğlence mekanlarından, motosikletli kuryelerden, yaz aylarında müzikli teknelerden kaynaklı 
gürültü sorunu bulunmaktadır. Cihangir tarafında eğlence mekanları ve yaşam alanları iç içedir. 
Pera Müzesi’nin etrafındaki mekânlarda çatılardan gelen sesler vadi olmasından dolayı 
Kasımpaşa Mahallesini etkilemektedir. 

 



ÜRETEN BEYOĞLU 

-İBB tarafından küçük mekanlarda etkinlik alanları oluşturulmalıdır. Bu mekanlar taziye evi, kına 
gecesi, tiyatro, atölye, gibi halka dokunabilecek faaliyetler için kullanmalıdır. 

 
YARATICI BEYOĞLU 

- İBB yazarların ismiyle kütüphaneler açıyor bunun gibi etkinlik ve çalışma yapmak için 
mekanlar açılabilir.  
- Beyoğlu’nda azınlık okulları var ve bu okullarda çok iyi tasarlanmış tiyatro salonları yer 
almaktadır. İBB bu alanları kiralayıp, sahne sanatları çalışmak isteyen gruplara açabilir ve  
etkinlikler yapabilir.  

-İBB bu çalışmaları ortaya koymaya başlarsa Beyoğlu Kent Meclisi olarak biz de katkı sunarız. 
 
DAYANIKLI BEYOĞLU 
- Olası İstanbul depremi sonrası yurttaşların ilk müdahalesi, haberleşmesi, arama kurtarma 
çalışmalarına başlanması, semtlerde düzenin sağlanması çok önemlidir. Deprem öncesi, 
deprem anı ve sonrasında pratik olarak neler yapabiliriz, ilk müdahale nasıl olmalıdır gibi 
konularda eğitim çalışmaları yapılmalıdır. İBB bu tip eğitimler verebilir ve bu çalışmalara biz de 
desteklerimizi ve katkılarımızı sunarız. Bir bölümümüz, Mahalle Afet Gönüllüleri ile depreme 
yönelik bir çalışma yaptık ve eğitimler aldık. 

Depremle ilgili bir başka önemli konu da toplanma alanlarının yetersizliği ve mahallelerde 
bulunan deprem konteynırlarının kaldırılmasıdır. Güvenli ve yeterli deprem toplanma alanları 
tespit edilmeli veya yaratılmalı, deprem konteynırları en kısa zamanda yerlerine konmalı veya 
yenileri uygun noktalara yerleştirilmelidir.  

 
HATIRLAYAN BEYOĞLU 

-1 Mayıs 1977 ve Gezi Hareketinin olmadığı bir hatıradan söz etmek mümkün değildir. Bu 
hatıralar tarihin önemli parçalarıdır dolayısıyla sergiler ve yayınlar gibi çalışmalar yapılarak 
bunlar hatırda tutulmalıdır. 

- Taksim Meydanı’nda Emek ve Çevre Anıtı yapılabilir. 

- Museviler, Rumlar, Ermeniler, Levantenler ve daha niceleri yabancı değil buranın insanlarıdır. 

- Beyoğlu’nda geçmişte geniş ve yaygın bur nüfus oluşturan farklı kültürlerden insanlarla 
iletişim ve tanışmayı sağlamak gerekmektedir. Hasköy’de Yahudi, Dolapdere ve İstiklal 
Caddesi’nde Rum, Karaköy’de Ermeni ve Rus, Galata’da Levanten kültürünün temsilcileri ile 
tanışma toplantıları düzenlenebilir. 

-Ayrıca, Kasımpaşa ve civarındaki camiler, hazireler, yatırlar, tekkeler ve tersaneler ilçemizi ve 
ilçemizin tarihini tanımak açısından ziyaret edilmesi gereken yerlerdir.  

- Hemşeri dernekleri ve Cami yaşatma dernekleri ile de görüşmek gerekir. 

- Bu faaliyetlerin tümüne Beyoğlu Kent Meclisi Girişimi destek sunacaktır. 

ADİL BEYOĞLU 

-Kasımpaşa İBB Karikatür ve Mizah Merkezi semt evi ya da yuva olarak kullanılabilir. 

-Kadın istihdamına yönelik çalışmalar yapılmalıdır. Örneğin Şişli’de Dayanışma Mutfağı var 
Beyoğlu’nda da yapılmalıdır. 

-Engelli bireyler, kadınlar ve emekliler için hareket alanına, bir mekana ihtiyaç vardır. 



-Beyoğlu’nda keskin bir biçimde 2 tane farklı sosyo-kültürel yapı vardır. Bu yapıları birlikte 
düşünmek ve plan yapmak gerekmektedir. 

 
İBB ŞEHİR PLANLAMA MÜDÜRLÜĞÜ 

Beyoğlu’nda bir sivil toplum anketi yapıldığı ve pek çok sivil toplum kuruluşuna anket gönderildiği 
dile getirilmiş, sahadan gelen tüm bilgilere açık olduğumuz vurgulanmıştır. 

Projelerle ilgili sorular ve dile getirilen tüm sorunların İBB’nin ilgili birimlerine aktarılacağı 
belirtilmiştir. 

Beyoğlu Kent Meclisi Girişimi temsilcilerine Beyoğlu Senin web sitesi ve mekansal işaretleme 
uygulaması kullanımı hakkında bilgi verilmiştir.



 


